
Protokół nr 56/IX/2013 
 

posiedzenia Komisji Rozwoju i Działalności Gospodarczej 
Rady Miejskiej w Łodzi 
z dnia 5 września 2013 r. 

 
I. Obecność na posiedzeniu 
1. Członkowie Komisji: 

- stan......................... 4 osoby, 
- obecne.................... 3 osoby, 
- nieobecna............... 1 osoba, tj.: 
- pan radny Marek Michalik. 
 

2.  Zaproszeni goście - według listy obecności. 
Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do nin. protokołu. 

 
II. Proponowany porządek posiedzenia 

1. Zaopiniowanie wniosku Jednostki Budżetowej Hale Targowe w sprawie możliwości 
wynajmu w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego, usytuowanego w Hali Targowej 
„Górniak,” przy ul. Piotrkowskiej 317 w Łodzi. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi zmieniającej uchwałę 
w sprawie zasad gospodarowania lokalami użytkowymi - druk Nr 263/2013. 

3. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
 
III. Przebieg posiedzenia i ustalenia 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek, który powitał 

zebranych. Następnie pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 
następujących projektów uchwał RM: 

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
położonej w Łodzi przy ulicy Piotrkowskiej 202/210, 204a, 206 i 208 - druk Nr 261/2013 
(pkt 2a); 

- w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
położonej w Łodzi przy ulicy Bojowników Getta Warszawskiego 9 - druk Nr 262/2013 
(pkt 2b); 

- oraz w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
położonych w Łodzi przy ul. płk. Jana Kilińskiego bez numeru - druk Nr 264/2013 (pkt 2c). 

Zebrani zaakceptowali przedłożoną propozycję, przyjmuj ąc jednogłośnie 
porządek posiedzenia. 

 
Ad. pkt 1: zaopiniowanie wniosku Jednostki Budżetowej Hale Targowe 

w sprawie możliwości wynajmu w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego, 
usytuowanego w Hali Targowej „Górniak,” przy ul. Piotrkowskiej 317 w Łodzi. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka przedstawiła zebranym przedmiotowy wniosek 
(załącznik nr 3 do protokołu). 

Następnie rozpoczęto fazę pytań i dyskusji. 
Pan radny Jarosław Tumiłowicz zadał pytanie, czy wymieniony we wniosku lokal 

usytuowany jest na antresoli Hali Targowej. 
P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 

Majątkiem pani Agnieszka Graszka twierdząco odpowiedziała na powyższe pytanie. 
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Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem przedmiotowego wniosku głosowało 

2 radnych, przeciw — nikt, nikt również nie wstrzymał się od głosu. 
Komisja zaopiniowała więc pozytywnie wniosek Jednostki Budżetowej Hale 

Targowe w sprawie możliwości wynajmu w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego, 
usytuowanego w Hali Targowej „Górniak,” przy ul. Piotrkowskiej 317 w Łodzi. 

 
Ad. pkt 2: zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi 

zmieniającej uchwałę w sprawie zasad gospodarowania lokalami użytkowymi - druk Nr 
263/2013. 

P.o. Kierownika Oddziału w Wydziale Budynków i Lokali UMŁ w Departamencie 
Infrastruktury i Lokali pani Urszula Waszczyk przedstawiła Komisji powyższy projekt 
uchwały (załącznik nr 4 do protokołu). 

Następnie rozpoczęto fazę pytań i dyskusji. 
Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zadał pytanie, czy Wydział posiada 

informację, ile osób uzyskałoby uprawnienia do wynajęcia lokalu użytkowego z zasobów 
Gminy w trybie bezprzetargowym – po przyjęciu przez Radę Miejską zaproponowanych 
regulacji. 

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie 
Gospodarowania Majątkiem pan Adam Chmielewski poinformował zebranych, że zgodnie 
z przyjętą polityką Gminy, Wydział Majątku Miasta zinwentaryzował w strefie 
wielkomiejskiej 117 obiektów (kiosków), w których prowadzona jest działalność handlowo – 
usługowa. W stosunku do 51 obiektów sukcesywnie podejmowane będą działania, polegające 
na poprawie ich estetyki, usunięciu obiektu, albo jego wymiany na nowy – zgodny 
z koncepcją opracowaną przez Biuro Architekta Miasta. Do chwili obecnej usunięto dwa takie 
obiekty – ich dotychczasowym użytkownikom zaproponowano lokale użytkowe, propozycje 
te zostały przez nie przyjęte. Obecnie Wydział rozpatruje ok. 10 wniosków, z którymi 
wystąpiły osoby, planujące albo poprawić estetykę użytkowanych obiektów, albo przenieść 
się do lokali użytkowych. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zapytał, czy z wnioskami takimi 
wystąpiły osoby, prowadzące do tej pory działalność w obiektach usytuowanych w pasach 
drogowych. 

P.o. Kierownika Oddziału w Wydziale Budynków i Lokali UMŁ w Departamencie 
Infrastruktury i Lokali pani Urszula Waszczyk stwierdziła, że do tej pory z wnioskiem 
o lokal zamienny nie wystąpił żaden z użytkowników kiosków, znajdujących się na terenie 
ul. Piotrkowskiej. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zauważył, że Miasto podejmowało 
działania w stosunku do użytkowników obiektów handlowych usytuowanych nie tylko 
przy ul. Piotrkowskiej, ale również przy ul. Spornej. 

P.o. Kierownika Oddziału w Wydziale Budynków i Lokali UMŁ w Departamencie 
Infrastruktury i Lokali pani Urszula Waszczyk powiedziała, że do tej pory do Wydziału nie 
wpłynął żaden wniosek ze strony wymienionych przez pana Przewodniczącego 
przedsiębiorców. 

P.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie 
Gospodarowania Majątkiem pan Adam Chmielewski zwrócił uwagę, że jeżeli chodzi 
o obiekty znajdujące się przy ul. Spornej, to jak wynika z informacji przekazanej 
przez Zarząd Dróg i Transportu, kioski postawione w pasie drogowym mają zostać 
ewentualnie przesunięte na działki usytuowane poza tym pasem. 

Zgodnie z wytycznymi Biura Architekta Miasta, mało estetyczne obiekty handlowe, 
znajdujące się przy głównych ciągach komunikacyjnych, mają być sukcesywnie eliminowane. 
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Zdarzają się sytuacje, że Zarząd Dróg i Transportu wyłącza pewne tereny z pasa drogowego – 
wówczas obiekty te przekazywane są do Wydziału Majątku Miasta, celem albo kontynuacji 
umowy dzierżawy, albo ewentualnie ich usunięcia. 

Pan radny Jarosław Tumiłowicz zadał pytanie, w jaki sposób wyglądać ma poprawa 
estetyki tych obiektów. Jakie wymagania stawiane są ich użytkownikom? 

Pan radny zwrócił uwagę, że przy ul. Podgórnej, czyli w miejscu odległym 
od centrum Łodzi, znajduje się kiosk, którego użytkownik otrzymał pismo, nakazujące 
usunięcie go z tego terenu i zastąpienie nowym obiektem, zgodnym z projektem 
zaakceptowanym przez Plastyka Miasta. Pan radny zadał w związku z tym pytanie, czy 
władze Miasta dążą obecnie do poprawy estetyki jedynie obiektów usytuowanych w strefie 
śródmiejskiej, czy akcja ta ma zasięg ogólnołódzki. Jest to kwestia dość istotna, ponieważ 
jeżeli program ten miałby objąć całą Łódź, mogłoby to stworzyć wiele problemów osobom, 
które nie posiadają wystarczających środków, pozwalających na wymianę kiosków. Osoby te 
mogłyby zostać w ten sposób zmuszone do zakończenia działalności gospodarczej. W tej 
sytuacji, należałoby raczej skłonić użytkowników takich obiektów do odnowienia ich – 
zamiast ich zmuszać do wymiany kiosków. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka odnosząc się do powyższej kwestii, zwróciła uwagę, że 
właśnie przedstawiony projekt uchwały ułatwić ma przedsiębiorcom łatwiejszy dostęp 
do lokali użytkowych, znajdujących się w kamienicach i innych budynkach. W Łodzi, 
w strefie wielkomiejskiej znajduje się bardzo dużo obiektów handlowych, znajdujących się 
w złym stanie technicznym – przedstawiciele UMŁ zdają sobie sprawę z tego, że trudno 
będzie przekonać wszystkich użytkowników tych obiektów, aby zainwestowali w nowe 
kioski. Rada Miejska przyjęła już program, zawierający zapis, że osoby, które zdecydują się 
wymienić użytkowane kioski będą mogły liczyć na dłuższą, dziewięcioletnią umowę 
dzierżawy. Nowe kioski, których projekt zaakceptowany został przez Biuro Architekta 
Miasta, rzeczywiście są dość drogie – koszt ich wymiany wynosi ok. 100 tys. zł. Wydział 
zdaje sobie w związku z tym sprawę, iż wielu przedsiębiorców, handlujących np. artykułami 
spożywczymi, nie zdecyduje się na wymianę kiosku. Należy jednak realizować politykę, 
polegającą usuwaniu nieestetycznych kiosków z najważniejszych miejsc Łodzi – dlatego też 
pojawiła się propozycja, umożliwiająca użytkownikom takich obiektów przeniesienie 
prowadzonej działalności do lokali użytkowych. 

Pan radny Jarosław Tumiłowicz zgadzając się, że likwidacja nieestetycznych 
obiektów w najważniejszych miejscach Łodzi jest zasadna, zauważył, że trudno jest 
zakwalifikować rejon ul. Podgórnej – ul. Przyborowskiego do takich miejsc. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka stwierdziła, że terenami ważnymi dla Łodzi są również 
miejsca znajdujące się przy ciągach komunikacyjnych. 

Pani Dyrektor oceniła ponadto, że jeżeli chodzi o niechlujnie wyglądające kioski, to 
rzeczywiście czasami wystarcza odmalować je, aby odzyskały one estetyczny wygląd. Często 
jednak są one w tak złym stanie, iż wymiana ich jest niezbędna. 

Pan radny Jarosław Tumiłowicz zgadzając się z tą wypowiedzią, stwierdził, że 
ważne jest, w jaki sposób dokonywana jest ocena poszczególnych kiosków. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka powiedziała, że Prezydent Miasta Łodzi dość 
jednoznacznie określiła te kryteria – bardzo jej bowiem zależy na poprawie wizerunku Łodzi. 
W sytuacjach budzących wątpliwości przedstawiciele UMŁ wspierają się stanowiskiem 
Plastyka Miasta – jeżeli w przypadku podniesionym przez pana radnego zalecona została 
wymiana kiosku, można przypuszczać, iż jego stan był tak zły, że prawdopodobnie nie 
kwalifikował się on do remontu. 
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Pan radny Jarosław Tumiłowicz wyraził pogląd, że przedstawiciele UMŁ powinni 
jednak etapować proces wymiany nieestetycznych kiosków, koncentrując się w pierwszej 
kolejności na obiektach, usytuowanych w centrum Łodzi i jego bezpośrednim sąsiedztwie. 
Jeżeli jednak akcja ta od początku ma zasięg ogólnołódzki, to zdanie pana radnego stanowi 
dość poważny błąd. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka zgadzając się z tą uwagą, zwróciła uwagę, że czasem 
zdarza się jednak, że na terenie dzielnic mieszkaniowych również napotkać można obiekty tak 
zdewastowane, iż kwalifikują się one do wymiany. Okoliczni mieszkańcy zwykle w takich 
sytuacjach wręcz oczekują, że podobny obiekt zostanie usunięty. 

Pan radny Jarosław Tumiłowicz powiedział, że w sprawie tej rozmawiał 
z Dyrektorem Biura Architekta Miasta panem Markiem Janiakiem, który również zgadza się 
z założeniem, że proces wymiany kiosków można przeprowadzać etapami. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka zauważyła, że Plastyk Miasta podlega Dyrektorowi 
Biura Architekta Miasta – być może więc zmieni on swoją decyzję w sprawie powyższego 
kiosku. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zgadzając się, że rejon ul. Podgórnej 
oddalony jest od centrum Miasta, zwrócił uwagę, że rozpatrywany aktualnie przez Komisję 
projekt uchwały nie odnosi się bezpośrednio do kwestii likwidacji nieestetycznych kiosków – 
stawia on jedynie ich użytkownikom szansę przeniesienia się do lokali użytkowych. Komisja 
mogłaby jednak w najbliższej przyszłości zając się kwestią polityki Miasta wobec 
użytkowników kiosków – temat ten jest bowiem rzeczywiście dość istotny. 

Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem tego projektu uchwały RM głos oddało 

2 radnych, przeciw nie głosował nikt, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Komisja zaopiniowała więc pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 

w Łodzi zmieniającej uchwałę w sprawie zasad gospodarowania lokalami użytkowymi - 
druk Nr 263/2013. 

 
Ad. pkt 2a: zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej w Łodzi 
przy ulicy Piotrkowskiej 202/210, 204a, 206 i 208 - druk Nr 261/2013. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka przedstawiła zebranym ww. projekt uchwały RM 
(załącznik nr 5 do protokołu). Pani Dyrektor przypomniała ponadto radnym, że projekt ten 
przedłożony już był pod obrady Rady Miejskiej. Radni zgłaszali wówczas obawy, że 
ze względu na zasadę sąsiedztwa, na terenie tym powstać może wysoka zabudowa. W tej 
chwili przedmiotowy teren objęty już jest wpisem obszarowym dla tej części ul. 
Piotrkowskiej, co oznacza, że inwestycja, która miałaby być tam realizowana, będzie musiała 
zostać skonsultowana z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. 

Następnie rozpoczęto fazę pytań i dyskusji. 
Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zadał pytanie, czy kierowane były 

wnioski do budżetu obywatelskiego – jeśli chodzi o ww. nieruchomość. 
P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 

Majątkiem pani Agnieszka Graszka stwierdziła, że nie posiada wiedzy w tej sprawie – pani 
Dyrektor zadeklarowała, iż przekaże radnym informacje w powyższej sprawie w terminie 
późniejszym. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek odnosząc się do informacji, iż Rada 
Osiedla KATEDRALNA negatywnie zaopiniowała zamiar zbycia przedmiotowej 
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nieruchomości, zapytał, czy ww. Rada Osiedla planuje urządzić na tym terenie zieleniec. 
P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 

Majątkiem pani Agnieszka Graszka poinformowała zebranych, że okoliczni mieszkańcy 
wykorzystują powyższy teren jako parking. Rada Osiedla wypowiadając się negatywnie 
w sprawie zamiaru zbycia tej nieruchomości, uzasadniała swoją opinię potrzebą 
pozostawienia ww. terenu jako obszaru zielonego – nie ma tam jednak obecnie zieleńca. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa ŚRÓDMIEŚCIE, która realizuje niektóre inwestycje 
na tym terenie, z drugiej strony budynku posiadała teren inwestycyjny, który można by 
zaadaptować na parking – tymczasem Spółdzielnia ta sprzedała powyższy grunt. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek poprosił o odpowiedź na pytanie, 
czy parking funkcjonujący na przedmiotowej nieruchomości objęty jest strefą płatnego 
parkowania. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka przecząco odpowiedziała na to pytanie – powyższy teren 
nie leży w pasie drogowym. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek spytał, w jaki sposób Miasto 
zamierza zabezpieczyć się przed tym, by na ww. terenie nie powstała zbyt wysoka zabudowa. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka stwierdziła, że przetarg na zbycie tej nieruchomości 
będzie miał charakter ofertowy – komisja przetargowa zbada więc przedłożone oferty. 
Przetarg wygra ten inwestor, który posiadać będzie koncepcje zagospodarowania 
nieruchomości zgodną z warunkami tego przetargu. Ponadto, ponieważ przedmiotowy teren 
objęty już jest wpisem obszarowym, decyzja o warunkach zabudowy powyższego terenu 
opiniowana będzie przez Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który na pewno nie wyda 
zgody na taki rodzaj zabudowy, który by kolidował z wizerunkiem ul. Piotrkowskiej. 

Wiceprzewodniczący Komisji pan Mariusz Bogacz zadał pytanie, w jaki sposób 
Gmina zabezpieczy się, by planowana inwestycja rzeczywiście została zrealizowana – pan 
radny przypomniał, że Miasto w przeszłości sprzedało teren u zbiegu ul. Piotrkowskiej i al. 
Mickiewicza, na którym miał zostać wybudowany Hotel HILTON, do tej pory jednak działka 
ta stoi pusta. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka oceniła, że nigdy nie ma gwarancji, że nabywca danej 
nieruchomości zrealizuje zaplanowaną na jej terenie inwestycję. Miasto stara się doprowadzić 
do tego, by termin rozpoczęcia i zakończenia inwestycji był dotrzymany – 
poprzez stosowanie kar umownych. Jest to jednak jedyny mechanizm, który można tutaj 
wykorzystać. Jeżeli chodzi o kwestię budowy Hotelu HILTON na działce u zbiegu 
ul. Piotrkowskiej i al. Mickiewicza, to sprawa ta jest bardziej złożona. 

Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższego projektu uchwały RM głos oddało 

3 radnych, przeciw nie głosował nikt, nikt również nie wstrzymał się od głosu. 
Komisja zaopiniowała więc pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 

w Łodzi w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
położonej w Łodzi przy ulicy Piotrkowskiej 202/210, 204a, 206 i 208 - druk Nr 261/2013. 

 
Ad. pkt 2b: zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej w Łodzi 
przy ulicy Bojowników Getta Warszawskiego 9 - druk Nr 262/2013. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka zaprezentowała Komisji ten projekt uchwały. 

Następnie rozpoczęto fazę pytań i dyskusji. 
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Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek nawiązując do informacji, że lokale 
znajdujące się w sprzedawanym budynku przenikają się z lokalami usytuowanym 
w sąsiedniej kamienicy, w związku z czym podjęte zostały działania zmierzające 
do oddzielenia tych budynków poprzez postawienie ściany w granicy działek, zadał pytanie, 
czy oznacza to, że Rada Miejska w tym momencie wyrazić ma zgodę na sprzedaż tych 
pomieszczeń, które obecnie posadowione są na powyższej działce, natomiast lokale, które 
tam później powstaną, zostaną następnie przejęte przez Miasto i przekazane w zarządzanie 
Wydziałowi Budynków i Lokali UMŁ. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka wyjaśniła, że kwestią tą zajmować się będzie raczej 
Wydział Praw do Nieruchomości UMŁ, ponieważ najprawdopodobniej wyodrębniane lokale 
będą sprzedawane – a nie wynajmowane. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zapytał, czy lokale te spełniają 
kryteria samodzielności. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka twierdząco odpowiedziała na to pytanie – są to normalne 
lokale, które będzie można wyodrębnić i sprzedać. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zwracając uwagę, że na terenie tej 
nieruchomości prowadzony był hotel i ośrodek szkoleniowy Urzędu Miasta Łodzi, poprosił 
o odpowiedź na pytanie, czy Wydział posiada kalkulację wskazującą, że sprzedaż ww. 
budynku byłaby dla Gminy opłacalna. Czy nie byłoby lepszym rozwiązaniem, gdyby Miasto 
nadal prowadziło ten hotel? 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka wyraziła pogląd, że Gmina powinna się raczej 
ograniczyć do realizacji swoich zadań własnych, natomiast prowadzenie działalności 
hotelowej na pewno nie można zaliczyć do tych zadań własnych. 

Jeśli chodzi o kwestię ewentualnych kalkulacji opłacalności tego przedsięwzięcia, to 
na pytanie to władny jest odpowiedzieć przedstawiciel Wydziału Obsługi Administracyjnej 
UMŁ – obecny na dzisiejszym posiedzeniu Komisji. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Obsługi Administracyjnej UMŁ w Departamencie 
Obsługi i Administracji pani Joanna Gralak – Wójcik zabierając głos w powyższej kwestii, 
zwróciła uwagę, że obiekt usytuowany na terenie przedmiotowej nieruchomości nigdy 
w zasadzie nie był hotelem – była to bowiem w praktyce baza noclegowa, utworzona 
dla potrzeb ośrodka szkoleniowego. Wobec powyższego, obiekt ten przez wiele lat spełniał 
funkcję zaplecza dla wszystkich przedsięwzięć odbywających się w Mieście – związanych 
z przyjazdem gości spoza Łodzi. W obecnych warunkach, kiedy w Łodzi działa już wiele 
hoteli i innych obiektów noclegowych, coraz trudniej było osobom prowadzącym omawiany 
obiekt sprostać warunkom rynkowym i w pewnym momencie pojawiła się konieczność 
rozważenia wszystkich aspektów ekonomicznych – czy należy zmodernizować ten budynek 
i próbować prowadzić w nim działalność w większym stopniu komercyjną, co nie jest jednak 
zadaniem Miasta, czy lepiej w ślad za wygaszeniem ośrodka szkoleniowego zlikwidować 
również ten hotel. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zapytał, czy Wydział posiada 
kalkulację, wskazującą w sposób precyzyjny, czy bardziej opłacalne dla Miasta byłoby dalsze 
prowadzenie tego hotelu, czy likwidacja go i ponoszenie wymiernych kosztów, związanych 
z koniecznością zapewnienia miejsc noclegowym osobom odwiedzającym Łódź. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Obsługi Administracyjnej UMŁ w Departamencie 
Obsługi i Administracji pani Joanna Gralak – Wójcik poinformowała zebranych, że 
Wydział posiada zestawienie wydatków i dochodów, ponoszonych w związku 
z funkcjonowaniem hotelu i ośrodka szkoleniowego. Ww. obiekt mógł zabezpieczyć 
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jednorazowo maksymalnie 40 miejsc noclegowych – wymagał on poczynienia pewnych 
nakładów inwestycyjnych, w celu poprawy jego standardu. 

Jak wynika z posiadanego przez Wydział zestawienia, w 2010 r. wydatki poniesione 
na obiekt wyniosły 134 254 zł, natomiast wykonanie dochodów ukształtowało się 
na poziomie 175 510 zł – średni, roczny wskaźnik obłożenia obiektu wynosił 18,6 %. 
Rok 2010 był jednym z lepszych, jeśli chodzi o bilans zysków i strat, wypracowanych 
przez ten obiekt – w kolejnych latach wydatki przekraczały już bowiem generowane dochody. 
I tak, w roku 2011 wydatki poniesione na sam obiekt wyniosły 125 747 zł, natomiast dochody 
– 90 961 zł. Z kolei w 2012 r. kwota wydatków osiągnęła poziom 126 tys. zł, a dochodów – 
ponad 80 tys. zł. W 2012 r. zapadły decyzje o likwidacji tego obiektu – funkcjonował on tylko 
przez okres 2 miesięcy bieżącego roku, generując dochód na poziomie 6 tys. zł. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zwracając uwagę, że w ostatnim 
roku funkcjonowania obiektu wygenerował on stratę przekraczającą kwotę 40 tys. zł, zadał 
pytanie, czy w hotelu tym świadczone były usługi noclegowe również nieodpłatnie. Jeżeli tak, 
to ile osób skorzystało z takiego nieodpłatnego noclegu? 

Zastępca Dyrektora Wydziału Obsługi Administracyjnej UMŁ w Departamencie 
Obsługi i Administracji pani Joanna Gralak – Wójcik poinformowała zebranych, że koszty 
bezpłatnych usług, świadczonych przez obiekt, wynosiły ok. 10 tys. zł rocznie. Koszty te 
w ostatnich latach stopniowo się zmniejszały. 

Przedstawiciele Biura Promocji, Turystyki i Współpracy z Zagranicą UMŁ 
w ostatnich latach często sygnalizowali, iż przedmiotowy obiekt nie spełnia oczekiwań gości, 
odwiedzających Łódź. 

Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem powyższego projektu uchwały RM głosowało 

3 radnych, przeciw nie głosował nikt, nikt również nie wstrzymał się od głosu. 
Komisja wydała zatem pozytywną opinię na temat projektu uchwały Rady 

Miejskiej w Łodzi w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości położonej w Łodzi przy ulicy Bojowników Getta Warszawskiego 9 - druk 
Nr 262/2013. 

 
Ad. pkt 2c: zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miejskiej w Łodzi w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonych w Łodzi 
przy ul. płk. Jana Kili ńskiego bez numeru - druk Nr 264/2013. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka omówiła ww. projekt uchwały (załącznik nr 6 
do protokołu) 

Następnie rozpoczęto fazę pytań i dyskusji. 
Pan radny Jarosław Tumiłowicz przypomniał, że w trakcie posiedzenia Komisji 

w dn. 6 czerwca br. radni zapoznali się z założeniami do miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru Nowego Centrum Łodzi. Podczas tego 
posiedzenia omawiano m. in. sposób wyjazdu z ul. Traugutta w ul. Kilińskiego – wówczas 
pojawił się problem, polegający na tym, iż zakładana organizacja ruchu wymuszała skręt 
w prawo. Pan radny zadał w związku z tym pytanie, czy problem ten został w jakiś sposób 
rozwiązany. Czy istnieje możliwość wykonania skrętu w lewo? 

Naczelnik Wydziału w Zarządzie Dróg i Transportu pan Sławomir Mikołajczyk 
zapewnił zebranych, że skręt w lewo, w kierunku północnym, z ul. Traugutta w ul. 
Kili ńskiego będzie możliwy.  

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zadał pytanie, czy Miasto posiada 
zabezpieczenie, iż planowana na tym terenie inwestycja rzeczywiście została zrealizowana 
przez nabywcę. 
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P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka poinformowała zebranych, że umowa sprzedaży 
przedmiotowej nieruchomości zawierać będzie zapisy, iż zostanie ona zbyta w trybie 
przetargu ofertowego, obowiązywać będą również konkretne wytyczne urbanistyczne, zgodne 
z projektem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Ponadto, w umowie 
sprzedaży określone zostaną terminy rozpoczęcia i zakończenia inwestycji oraz kary umowne, 
które zostaną zastosowane w przypadku ich niedotrzymania, wraz z zabezpieczeniem 
finansowym i majątkowym tych kar. Oprócz tego, kolejnymi mechanizmami 
zabezpieczającymi będzie prawo odkupu (w terminie pięcioletnim), czy pierwokupu. 

Pani Dyrektor zwróciła uwagę, że ww. teren jest atrakcyjny, jego cena będzie bardzo 
wysoka – Wydział liczy więc na to, że powyższa oferta zainteresuje poważnych i solidnych 
inwestorów. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zapytał, czy inwestorzy wyrazili 
zainteresowanie nabyciem powyższej nieruchomości. 

Dyrektor Zarządu Nowego Centrum Łodzi pan Błażej Moder powiedział, że 
pierwszy raz oferta nabycia powyższej działki prezentowana była w trakcie 
Międzynarodowych Targów Nieruchomości i Inwestycji w Cannes – od marca br. 
przedstawiciele Zarządu regularnie odbywają spotkania z potencjalnymi inwestorami, 
zainteresowani jej nabyciem. Zainteresowanie zakupem tej nieruchomości jest więc duże – 
można mieć nadzieję, iż inwestorzy wezmą udział w przetargu na jej zbycie. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zadał pytanie, jaka ma być funkcja 
zabudowy, która powstać ma na powyższym terenie. 

Dyrektor Zarządu Nowego Centrum Łodzi pan Błażej Moder wyjaśnił, że władze 
Łodzi chciałyby, aby na terenie tym postawiony został budynek biurowy, z dopuszczonymi 
funkcjami: handlową (na parterze) oraz mieszkaniową (maksymalnie do 30 % powierzchni 
użytkowej). 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka uzupełniając tę wypowiedź powiadomiła zebranych, że 
zgodnie z przyjętymi wytycznymi, zabudowa ta powinna uwzględnić minimum dwie 
kondygnacje podziemne, na których znajdą się wielostanowiskowe garaże. Handel 
wielkopowierzchniowy na tym terenie będzie niedopuszczalny. Obszar nieruchomości 
stanowić ma ogólnodostępną przestrzeń miejską – zbywany teren zostanie w tym zakresie 
obciążony stosownymi służebnościami. Przewidziana powierzchnia zabudowy wynosić ma 
5 250 m2, natomiast planowana powierzchnia użytkowa – 38 057 m2 (75 % powierzchni 
całkowitej budynku). 

Dyrektor Zarządu Nowego Centrum Łodzi pan Błażej Moder powiedział, że 
budynek ten ma posiadać maksymalnie 13 kondygnacji. Jego maksymalna wysokość wynosić 
będzie 64 m. 

Główny Specjalista w Biurze Architekta Miasta w Departamencie Architektury 
i Rozwoju pan Marek Lisiak poinformowała radnych, że przyjęte warunki zostały w ten 
sposób sformułowane, żeby określić maksymalny poziom ostatniego stropu budynku, 
przy czym wysokość jego bryły ma być zróżnicowana – będzie ona wyższa od strony 
ul. Kili ńskiego, natomiast niższa od strony Dworca, kontynuując w ten sposób kompozycję 
tego fragmentu Łodzi. Projektantom pozostawiona zostanie pewna swoboda ukształtowania 
elewacji i bryły budynku – istnieje jedynie zastrzeżenie, aby wszystkie urządzenia techniczne 
były niewidoczne z zewnątrz. Budynek ten w rzucie, w pewnym uproszczeniu, posiadać ma 
kształt litery H, a przewiązka, która łączy zespół północny i południowy, tworzyć będzie tę 
Bramę – jest to pewne, bezpośrednie odwołanie się do samego pojęcia Bramy Miasta, 
łączącej historyczną oś ul. Traugutta z Nowym Centrum Łodzi. Przestrzeń pod przewiązką 
i między dwiema głównymi bryłami budynku, będzie przestrzenią publiczną – co jest 
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zastrzeżone poprzez służebności. Budynek ten powinien rzeczywiście spełnić wszystkie 
oczekiwane wymogi obiektu, o niepowtarzalnej, unikalnej architekturze. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zwracając uwagę, że teren 
przeznaczony do sprzedaży został wygrodzony i wykorzystywany jest obecnie 
przez wykonawcę inwestycji dworcowej, zadał pytanie, czy propozycja zbycia przedmiotowej 
nieruchomości uzgodniona została z ww. inwestorem. 

Dyrektor Zarządu Nowego Centrum Łodzi pan Błażej Moder zwrócił uwagę, że 
Brama Miasta nie wchodzi w zakres inwestycji dworcowej – powyższy teren jest 
wykorzystywany jako zaplecze budowy przez wykonawcę oraz jako parking. 

Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek zapytał, czy wykonawca wie 
o zamiarach Miasta wobec tej nieruchomości. Czy nie wystąpi on w związku z tą sprzedażą 
z roszczeniami wobec Gminy? 

Dyrektor Zarządu Nowego Centrum Łodzi pan Błażej Moder stwierdził, że inwestor 
zna plany Miasta w powyższym zakresie – nie ma on podstaw prawnych do występowania 
z roszczeniami. 

Pan radny Jarosław Tumiłowicz odnosząc się do wypowiedzi pani Dyrektor 
Graszki, iż jednym z instrumentów, które Miasto chce zastosować, aby zapewnić sobie, że 
inwestycja zaplanowana na tym terenie zostanie zrealizowana jest zabezpieczenie finansowe, 
poprosił o informację, jak dokładnie wyglądać będzie to zabezpieczenie. 

P.o. Dyrektora Wydziału Majątku Miasta UMŁ w Departamencie Gospodarowania 
Majątkiem pani Agnieszka Graszka powiedziała: „to, znaczy, to są decyzje Prezydent Miasta 
Łodzi, jakie warunki w zarządzeniu przetargowym postawi. Jakiego rodzaju zabezpieczenia – 
żeby ściągnąć później karę umowną, to musimy mieć majątek, z którego będziemy te kary 
dochodzić – czyli najczęściej bierzemy hipotekę. Nie wykluczamy, bo – przypuszczam, że tu 
będą warunki przedstawione alternatywnie, ponieważ ta kara musi być wyraźnie dokuczliwa. 
Czyli ta hipoteka jest najczęściej w wysokości półtora razy wysokości kary – czyli, gdyby to 
była przeszkoda w uzyskaniu kredytów dla inwestora, to alternatywnie na pewno nam będzie 
mógł przedłożyć gwarancje bankowe na pierwsze żądanie, albo gwarancję ubezpieczeniową, 
co oznacza, że jeżeli upłynie termin realizacji, a my będziemy wiedzieli, że ten budynek nie 
jest oddany do użytkowania, to wtedy idziemy do banku, bądź ubezpieczyciela i mamy 
wypłatę wprost z tej gwarancji. Takie gwarancje są drogie do pozyskania na rynku, ale są 
alternatywą dla zabezpieczenia hipotecznego. I oczywiście, art. 777 tutaj, czyli taka szybsza 
egzekucja, po prostu – to nie tyle jest zabezpieczenie, co usprawnienie egzekucji naszej 
wierzytelności.” 

Więcej pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głos oddało 3 członków 

Komisji, przeciw — nikt, nikt te ż nie wstrzymał się od głosu. 
Komisja zaopiniowała zatem pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej 

w Łodzi w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
położonych w Łodzi przy ul. płk. Jana Kilińskiego bez numeru - druk Nr 264/2013. 

 
Ad. pkt 3: sprawy wniesione i wolne wnioski. 
Przewodniczący Komisji pan Mateusz Walasek przedstawił zebranym następujące 

pisma, które w ostatnim czasie skierowane zostały do Komisji. 
1. Informację o przetargu na wysokość stawki czynszu najmu lokali użytkowych w 

ramach wyznaczonego przez Organizatora sposobu ich zagospodarowania, usytuowanych w 
budynkach położonych w centrum Łodzi w obrębie obu stron ulic: Legionów, Zachodnia, al. 
Kościuszki, al. Mickiewicza / al. Piłsudskiego, Sienkiewicza, Narutowicza, Wschodnia, 
Pomorska oraz pl. Wolności. Posiedzenie komisji przetargowej odbędzie się w dniu 13 
września br., początek - godz. 13.00, w siedzibie Wydziału Budynków i Lokali UMŁ. 
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Zebrani oddelegowali pana radnego Mateusza Walaska do udziału w pracach 
komisji przetargowej, powołanej w celu przeprowadzenia tego przetargu. 

2. Informację o przetargu na wysokość stawki czynszu za wynajem lokali 
użytkowych (posiedzenie komisji przetargowej odbędzie się w dniu 19 września br. w godz. 
10.00 – 12.30, w Dużej Sali Obrad Rady Miejskiej w Łodzi, w Urzędzie Miasta Łodzi, 
przy ul. Piotrkowskiej 104). 

Postanowiono oddelegować pana radnego Jarosława Tumiłowicza do udziału 
w pracach komisji przetargowej, powołanej w celu przeprowadzenia powyższego 
przetargu. 

Zebrani ustalili na koniec, że następne posiedzenie Komisji zorganizowane zostanie 
w dniu 19 września br. (początek - godz. 11.00). 

Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
Protokół sporządził 

Mateusz Walasek 
Marek Wasielewski 


